

Danske Fysioterapeuter i region Syddanmark

Referat fra Virtuelt regionsbestyrelsesmøde tirsdag d. 14. januar 2025 kl. 13:00 til
17:30

Deltagere: Helene Benfeldt, Rikke Kruse, Helle Bruun, Rune Myrup Andersen (Rune deltager fra kl. 15:00), Tine Hasselbrinck Madsen, Lis Jensen, Gitte Frydenlund, Ann Louise Lundahl Wilki, Jørn Kronborg, Lau Rosborg.

Hannah Skøtt indtræder i bestyrelsen som 2. suppleant efter Louise Beck udmeldelse.

NK Lene Lebech deltager på udvalgte punkter.

Afbud: Emil Graversen

Dagens gæst: 15:00-16:00 Cecilia Lykke Thorsén
Teamleder, Medlemsrekruttering- og fastholdelse. Punktet udsættes.

Cecilia vil lede os igennem de studerendes og de nyuddannedes rejse med Danske Fysioterapeuter. Hvad får de af informationer, hvornår og hvordan.

Vi kan efterfølgende drøfte hvordan vi i regionsbestyrelsen bidrager ind i processerne.

Ovenstående punkt udsættes pga. arbejdspress i sekretariatet.

Dagsorden

1. valg af referent

Helle Bruun er referent

2. Opfølgning på referat fra 12. december 2024

Der har ikke været indsigelser til referatet og det ligger nu på regionens hjemmeside.

Opfølgning – E.M henvendelse til HB følges op senere på året såfremt JP mfl. Selv henvender sig.

Fag kongres: Endelig deltagelse aftalt. Jørn, Emil, Helle deltager ikke.

Deltager via Regionsbestyrelsen: Rune, Hannah, Ann Louise, Helene,

Deltager via HB: Rikke, Lau, Tine.

Det tages med tilbage til HB og styregruppen for fagkongressen at regionsbestyrelsen fra Syd gerne vil hjælpe med praktikaliteter.

Det aftales at man går til det man finder interessant, men skal komme med et kort resume over sin samlet oplevelse på førstkommende RB.

3. Godkendelse af dagsorden

Bemærk at der er tidsangivelser til de forskellige punkter. Dette for at sikre at vi når igennem dagsordenen.

Dagsorden godkendes og der er præsentationsrunde.

PAUSE 16:00-16:15

4. Sager til beslutning kl. kl. 16:15-17:00

4.1 Der skal 2 gange om året ringes til de nyuddannede. Samtalen er vigtig men data til registrering for viden er også vigtigt. Sidst skulle jeg bruge kontakt/ikke kontakt og dato samt i arbejde / ikke i arbejde.

Den næste "følsomme" dato for udmeldelser er 1. april, hvorfor alle nyuddannede helst skal være kontaktet inden da.

Indstilling til beslutning: Der skal tages stilling til, hvordan vi gennemfører denne tilbagevendende handling. Skal det gøres hjemme, skal der sættes tid af på de fysiske møder, skal vi forlænge med 1 times "ringetid"?

Kommentarer:

Rune synes det fungerer godt. Vil gerne kunne ringe hjemmefra, synes det har været presset lige efter et bestyrelsesmøde.

Lis Vil gerne gøre det i forlængelse af best. Møde. Gerne at folk kan gøre begge dele.

Gitte – gerne begge dele. Evt forslag om at del dokument i google docs.

Konklusion:

Det besluttes at fortsætte med at der kan ringes i forlængelse af et bestyrelsesmøde eller i løbet af de kommende dage. Det er vigtigt at der meldes forholdsvis hurtigt tilbage til Rikke med data.

Gittes tilbud tages imod (google docs)

4.2 Vi skal vælge 1-2-3 fokusområder som vi ønsker at beskæftige os med i 2025.

Det kan være medlemsarrangementer og det kan være direkte politisk interessevaretagelse. Husk at der er kommunalvalg i november.

Vi har på forrige RB-møde besluttet følgende: Styregruppe Lau, Lis, Helle ift. dublerende arrangement på uddannelsesstederne omkring strukturreform og et fagfagligt oplæg.

Til mødet den 26.03.25 gives et oplæg med datoer samt indhold til oplæggene på skolerne.

I skrivende stund er der ikke kommet retur svar fra Studielederne (03.01.25) på mail der er sendt til dem den 19.12.24.

Der arbejdes videre med dette.

Indstilling til beslutning: Med hvad og hvordan arbejder vi i 2025? Skal vi dele os op med hver vores interesser og kompetencer?

Kommentarer:

Helene – holde gang i informationerne omkring ældreloven. Faste tværfaglige teams fylder.

Rune – ældrelovens ikrafttræden fokus på §86 og § 83a.

Hannah - vigtigt med fokus på ældreloven, sundhedsreformen, hvor kan vi være med til at præge dette.

Tine – Faste teams, hvad kan vi tilbyde som faggruppe. Tæt samarbejde med patientforeningerne evt. Hvad er deres oplevelse med fysioterapi – evt. parkinsonforeningen.

Lau – Patientforeninger, hvad kan vi som fysser ift. non farmakologisk behandling.

Ann Louise – fokus på 10 årsplanen for psykiatri, KRAM faktorer, inviterer distriktspsykiatrien ind.

Helene – evt. inviterer panel ind med patientforeninger.

Lis – forebyggelse, i dialog med kommunerne omkring hvad vi kan som faggruppe.

Gitte – forebyggelse, fokus på de studerede.

Rune – bevidstgørelse omkring hvor opgaverne skal ligge.

Rikke - Vigtigt at vi forholder os til, hvad vi som regionsbestyrelse skal have fokus på.

Evt. inviterer politiker/ patientforening med til mødet den 26.03. Lau har kontakt til sundhedsrådmand i Odense.

Konklusion:

Det besluttet at punktet sættes på mødet den 26.03 med 2 hovedfokus pointer.
Umiddelbart er Ældreloven og Patientforeninger det flest nævner.

Fokus på de studerende skal der altid være.

4.3 På mødet januar 2025, tage stilling til om vi skal afholde fagfestval i 2026, og om der er ønske til at deltage på folkemøde i 2026?

Indstilling til beslutning: Skal vi afvente regnskabet og tage beslutning på næste RB-møde?

Lis – gerne deltage på folkemødet i 2026.

Helle - gerne folkemøde i 2026, vigtigt at promovere Danske fysioterapeuter.

Helene – gerne fagfestival.

Gitte- gerne begge dele, vigtigt at medlemmerne kan se hvad de får.

Ann Louise – gerne begge dele, evt. invitere patientforeninger ind til evt. fagfestival.

Rikke – fagfestival med DSF inviteret ind

Lau – vigtigt at prioritere begge dele.

Konklusion:

Deltagelse på folkemøde og fagfestival prioriteres.

Lis kontakter Hollændergården på Bornholm ift. evt. overnatning folkemøde 2026.

Fagfestivalen prioriteres, Opmærksomhed på at invitere forskere ind, samarbejde med DSF.

5. Sager til drøftelse kl. 13:15-14:00

5.1 Evaluering af fokusområder for RB i 2024, har vi opnået vores mål?

Opsummering af områder:

Nyhedsbreve, sociale arrangementer, tilstedeværelse på SoMe, politisk interessevaretagelse, medlemservice, fokus på faget.

Helene: Synes vi er kommet godt omkring, fortsat fokus på tværfaglige teams.

Tine: Praksis sektor har haft naturligt stort fokus i 2024 med afsæt i kontrakter, struktur – området skal have arbejdsro i 2025. Det kommunale område får større fokus i 2025.

5.2 Evaluering / status på Næstformandens arbejde i 2024, samt opgaver i 2025

Opgavevaretagelse: Tine orienterer om næstformandens opgaver i 2024 – slides vedlægges. Herunder info omkring hvilke opgaver et koordinerende SU-medlem varetager.

Stor ros til Tine fra den øvrige bestyrelse.

Vigtigt forsat at følge medlemstallene.

Opgaver 2025: Der skal besluttes hvad der overordnet skal være fokus på. Bestyrelsen kan se anderledes ud efter generalforsamlingen den 13.maj, så det er hovedtrækkene for arbejdet i 2025 der besluttes.

OBS at der på TR netværksmødet sættes et punkt på dagsorden ift. valg til Regionsbestyrelsen.

5.3 Budget 2025

Afventer da der ikke er kommet Q4 tal.

5.4 Generalforsamling

Er planlagt til den 13.05.25

Beretningen kommer med en QR-kode. Hovedstadens studentermedhjælper vil være behjælpelig. Vigtigt at der er transparens i beretningen.

Det er aftalt at formanden for ergoterapeutforeningen spørges ift. dirigentopgaven.

Overvej som RB-medlem om du vil genopstille, der er 2 færre ordinære pladser fra 2025.

5.5 Netværkskonsulent Lene Lebech orienterer

Netværksstilling for region Nordjylland skal opslås. I en overgangsperiode får Lene også opgaver ind i Nordjylland.

Orienterer omkring netværk:

Bassinnetværk opstartes – 1. møde i Kruså.

Ældreplejen i forvandling – vigtigt at få fulgt op på dette. Det er meget forskelligt hvilke vilkår den enkelte terapeut har rund om i kommunerne – selvstyrende teams. Hvordan håndteres afskaffelsen af § 83a – (rehabiliterende indsats i serviceloven). Evt. lave møde omkring dette tema.

Børnenetværk – evt. lave noget sammen.

Har mailliste med ca. 130 medlemmer som arbejder uden for ydernummer.

Medlemsmøde om fertilitet Vejen, evt Gyn. Obs.

Seniorer – det kræver en indsats at fastholde dette netværk.

Ift. myndighedsopgaver vil netværket gerne deles op ift. hjælpemidler og visitorator opgaver.

Lenes slides vedlægges.

Kommentarer:

Helene – Ros til Lenes arbejde. Helene fortæller at der i Odense kommune er forskellige vilkår ift. faste teams i hjemmeplejen. Og så er vilkårene meget forskellige fra kommune til kommune, når de er uens i den enkelte kommune. Overvej at tænke viden/arbejdsopgaver omkring hjælpemidler ind på selve uddannelsen.

Lis – I Haderslev kommune arbejdes der på at lave terapeutteams som både kan varetage genoptræning via genoptræningsplaner og vedligeholdende træning.

PAUSE 14:00-14:10

6. Sager til orientering, herunder formand / næstformand, HB, råd, nævn og udvalg
kl. 14:10-15:00

Se også formandens kalender [Regionsformandens kalender](#)

Ift. OK 26- formand Jeanette Præstegaard vil gerne rundt til TR regionsmøderne (valgkamp)

Orientering om at UC Syd – Esbjerg pauserer sit vinteroptag.

TR Line Willads har fået plads i regionens hovedudvalg.

På repræsentantskabet blev det aftalt at der skal laves ny samarbejdsaftale med Dans Selskab for Fysioterapi (DSF)

Fokus på 10 årsplanen for psykiatri. Rikke kruse og Ergoforeningens formand har haft møde med udvalgsformand Mette Bossen Linnet og Direktør i regionen Jane Kragelund.

Tine orienterer nytårskur i regionshuset, hvor regionsrådet også deltog. Fik bl.a talt med Bo Libergren

Ann Louise orienterer om at hun har fået nyt job. – Tillykke 😊

Kommentar og bemærkninger:

Lau orienterer om at Dansk Selskab for sportsfysioterapi drøfter deres samarbejdsflade til danske Fysioterapeuter. Skal der ske reorganisering. Flere udvalgspladser er ikke besat.

Gitte: Flyttes nogle af vinterpladserne til sommeroptaget og hvordan påvirker holdstørrelsen kvaliteten af undervisning?

Ann Louise – vigtigt at have fokus på KRAM faktorer i psykiatrien også ift. levealder.

Tine: Ift. arbejdsmiljøundersøgelsen som pågår i Danske Fys, skal der ske genkonstituering af HB.

Rikke: Sidder i samarbejdsudvalg ift. arbejdsmiljøet i Danske fys. Det er udfordret på alle niveauer. Der følges op på Mindworks anbefalinger.

Helene: Vigtigt også at få kigget frem, hvordan vil vi gerne have vores arbejdsmiljø skal være fremadrettet.

7. Nyt til hjemmesiden (punkt 7.8.9) kl. 17:00-17:30

Hvilke opgaver regionsbestyrelsen vil arbejde med i 2025 (Rikke)

Ann Louises søn kan være behjælpelig med at redigere video til SoMe (Rikke)

Der skal ligges nyt op ift. GF og jubilæumsarrangement (Tine)

Tine/Lene får afklaret hvilke netværks info der er vigtige at få med.

Helene: Forslag om at tale med tidligere deltagere til nogle af arrangementerne og få dem til at fortælle hvad de oplevede.

8. SOME

Tine varetager opgaven foreløbig

9. Eventuelt

Rulledagsorden:

Ann Louise, orientering omkring samarbejde ift. DSF og Danske Fysioterapeuter. Kan man holde flere fag faglige medlems arrangementer? Kan samarbejdet kommunikeres anderledes ud?

Punktet sættes på rulledagsorden.

12/12 seminar 2025 - Er der interesse i, at vi holder et vinsmagnings "møde" hvor vi som bestyrelse også drøfter et fagligt/politisk emne?

Der er enighed om at dette udsættes til 2026

Drøftelse af lokalpolitisk interessevaretagelse

Sundhedsstrukturkommissionens udspil, hvad betyder det for fysioterapeuter og fysioterapi?

Generalforsamling 2025

Budget / regnskab

Opfølgning på Nyhedsbrev, hvor mange har åbnet det?

Regional Insta profil for at ramme de unge?

Løbende invitere DSF til at deltage på regionsbestyrelsesmøder.

F.eks. TEMA 2025: Forebyggelse, hvor er praksissektoren. Drøfte forebyggelsesindsatser med patientforeninger. Drøfte Sundhedsforsikringer.

Muligt medlemsarrangement: Ældreloven. Brystopereret

Ønsker vi at afholde webinar?